
V og K: Bedre fremtid for hjerneskadede  

 

K og V er særdeles glade for, at et tidligere projekt for mennesker med erhvervet 

hjerneskade nu udbredes til hele landet. 

FOLKETINGET: - Det bliver fremover muligt at skabe sammenhæng i indsatsen. Det er rigtigt godt for 

både det enkelte menneske og for de pårørende. 

 

Det siger Ellen Trane Nørby, socialordfører for Venstre, og Vivi Kier, socialordfører for Konservative, i 

en fælles kommentar til det netop indgåede forlig om satspuljen på det sociale område. 

Satspuljepartierne er enige om at afsætte samlet 60 mio.kr. i perioden 2010 - 2013 til en styrket 

indsats for at bedre hjerneskadedes muligheder for at bevare tilknytningen til arbejdsmarkedet, 
oplyser de to partier. 

- Det betyder konkret, at det enkelte menneske får sin værdighed tilbage - og at der i indsatsen 

sættes fokus på dét, man kan, frem for at se på de evner, man har mistet," fastslår de to 
socialordførere og fortsætter. 

- Med udgangspunkt i Clubhouse/Fountain House-modellen, der er afprøvet i Hovedhuset på 

Frederiksberg, sættes der nu fokus på de evner, der kan arbejdes videre med for det enkelte 

menneske, der har været udsat for en hjerneskade. Venstre og Konservative har igennem lang tid 

arbejdet for at udbrede dette projekt til hele landet. tj 

26/10/2009 13.44  

 

Ritzaus Bureau | 20.10.2009  kl. 5:00   | 283 ord | artikel-id: e1b92055 

 

 

Fond redder støtte til hjerneskadede 

En gave på fem millioner kroner fra Remmens Fond til støtte til hjerneskadede falder på et tørt sted.  

To af de fem millioner kroner, som er doneret til Hjerneskadeforeningen, skal bruges til at uddanne 

flere læger i trombektomi, som er en relativ ny behandlingsmetode, hvor man med et tyndt kateter 

kan indfange blodproppen og trække den ud gennem blodbanen. I dag er der kun syv læger i hele 
Danmark, der er uddannet til at udføre behandlingen.  

Selvom 60.000 danskere lever med følgerne af en erhvervet hjerneskade, er der meget få målrettede 

tilbud om social og erhvervsrettet rehabilitering. Ét af de få tilbud er Hjerneskadeforeningens projekt 

Hovedhuset , som modtager tre af de fem millioner kroner. Huset var ellers lukningstruet.  

- Der er en alvorlig mangel på tilbud, når hverdagen melder sig efter en hjerneskade. Rehabiliteringen 

har i mange år fokuseret på akut behandling og den umiddelbare genoptræning. I 

Hjerneskadeforeningen mener vi, at der både er en stor menneskelig og samfundsøkonomisk gevinst 

ved at sætte ind over for hverdagen, der følger efter, så hjerneskadede medborgere ikke efterlades i 

social isolation og på passiv forsørgelse, siger Svend-Erik Andreasen, direktør i Hjerneskadeforeningen.  

Derfor etablerede Hjerneskadeforeningen i 2006 "Hovedhuset ", som tilbyder voksne hjerneskadede et 

arbejdsfællesskab med social og erhvervsrettet rehabilitering. Målet er at støtte dem til et aktivt liv 
med meningsfuld beskæftigelse.  

Hovedhuset var imidlertid lukningstruet, da den nuværende finansiering udløber med årets udgang.  

- Hovedhusets arbejdsmetode er unik i Danmark, og vi kæmper for en forankring af stedet i det 

offentlige system. Det er derfor med stor glæde og taknemmelighed, at vi kan fortsætte aktiviteterne 

det næste års tid i kraft af donationen, siger Svend-Erik Andreasen.  



Pengegaven modtages tirsdag på Rigshospitalet af Hjerneskadeforeningens protektor, kronprinsesse 
Mary.  

 

 

/ritzau/  

2) DR P1 Radioavisen 12.00 (resumé) | 20.10.2009   | 800 ord | artikel-id: e1b9596f 

 

 

Otte millioner kroner i støtte til hjerneskadede 

Remmens Fond giver otte millioner til at støtte hjerneskadede. Fem millioner går til uddannelse af 

læger inden for området, og tre millioner går til Hovedhuset , som er en arbejdsplads for 

hjerneskadede. Stedet var ellers truet af lukning, men med støtten er Hovedhuset nu sikret 

overlevelse, hvilket glæder projektleder Ulla Hasling. Mange ved ikke, hvad de skal tage sig til, når de 

er kommet ud for en hjerneskade, men Hovedhuset er et sted, der tilbyder aktivitet, fortæller hun. Det 

er kronprinsesse Mary, der modtager de otte millioner kroner på vegne af Hjernskadeforeningen. Det 

sker klokken 13.15 på Rigshospitalet.  

3) DR P4 Radioavisen 12.00 (resumé) | 20.10.2009   | 400 ord | artikel-id: e1b94e34 

 

 

Donation på 3 millioner redder HovedHuset  

HovedHuset på Frederiksberg i København er et af de steder, hvor danskere, der er ramt af en 

hjerneskade, kan få lov at arbejde for på den måde at få mulighed for at vende tilbage til 

arbejdsmarkedet. HovedHuset er nu ikke længere lukningstruet, da stedet i dag har modtaget 3 

millioner kroner fra Remmens Fond. For den hjerneskadede Bente Jensen har det betydet alt, at hun 

har kunnet komme i HovedHuset . Rigtig mange af vore medlemmer påpeger det vigtige i at have 

noget at stå op til samt at få trænet færdigheder og sociale kompetencer, siger Ulla Hasling, 

projektleder i HovedHuset  

4) (Århus Stiftstidende) | 20.10.2009   | 242 ord | artikel-id: e1b94db1 

 

 

Kronprinsesse Mary hjælper syge hjerner 

Kronprinsessen kan nu for alvor gå ind i kæmpen og hjælpe de syge hjerner. 

I sin egenskab af protektor for Hjerneskadeforeningen modtager Hendes 
Kongelige Højhed tirsdag en stor donation, som vil hjælpe de mange 

danskere, der årligt bliver ramt af en blodprop i hjernen. 

"Vi er taknemmelige for donationen, som får stor betydning i forebyggelse af hjerneskader i fremtiden. 

Vi har i de senere år kæmpet hårdt for at skabe fokus på bedre forebyggelse og minimering af 

hjerneskader," siger landsformand for Hjerneskadeforeningen, Niels-Anton Svendsen.  



Hvert år rammes 12.000 danskere af apopleksi, heraf bliver ca. 85 % ramt af en blodprop i hjernen. 

To-tre danskere dør hver uge af en blodprop i hjernen. Flere overlever, men skal i mange tilfælde leve 

med en svær hjerneskade resten af livet. Dette skyldes mangel på akut specialbehandling -

trombektomi, som kun syv læger i Danmark er uddannede til at udføre. Hele 90 % af patienterne 
bliver ikke tilbudt den behandling, de akut har brug for. Det fører til mellem 100 og 200 dødsfald årligt.  

Den store donation til kronprinsesse Mary og Hjerneskadeforeningen på fem millioner kroner, der 

kommer fra Remmenes Fond, løser nu problemet. Uddannelse af læger i akut specialbehandling kan 

derved sikres.  

"Vi ønsker med denne donation at sikre, at de nødvendige hænder er til stede, så patienterne kan 

være trygge ved, at de får den optimale behandling", siger Else-Marie Remmen, bestyrelsesformand 
for Remmens Fond.  

Ud over donationen til trombektomi-behandlingen, bestående af 5 mio. kr., donerer Remmenes Fond 

også tre mio. kr. som et sikkerhedsnet til HovedHuset på Frederiksberg, som er 

Hjerneskadeforeningens rehabiliteringsprojekt. Dette projekt er støttet af Arbejdsmarkedsstyrelsen 
indtil årets udgang, men fra 1. januar er det uden finansiering.  

Overrækkelsen af donationen foregik tirsdag på Rigshospitalet.  

5) Kristeligt Dagblad | 26.10.2009  | Side 10 | 357 ord | artikel-id: e1bb29a5 

 
Fondsmidler til uddannelse af læger  

Hjerneskadeforeningen vil sikre relevant uddannelse af lægerne. Det er muligt, efter at foreningen har 

modtaget en øremærket donation på fem millioner kroner fra Remmens Fond. Overrækkelsen skete 

ved et arrangement på Rigshospitalet, hvor Else-Marie Remmen, bestyrelsesformand for Remmens 

Fond, overrakte donationen til Hjerneskadeforeningens protektor Kronprinsesse Mary.  

6) (Odense Universitetshospital) | 23.10.2009   | 189 ord | artikel-id: e1ba8826 

 

 

Stort beløb til uddannelse af neuroradiologer 

Millioner skal redde danskere fra død eller svær hjerneskade 

Hjerneskadeforeningen vil nu takket være en donation på fem million kroner fra Remmens Fond støtte 

uddannelsen af neuroradiologer på blandt andet Odense Universitetshospital. ... Men fordi der kun er 

så få læger, der behersker metoden, er det ofte umuligt at samle de nødvendige eksperter inden for de 

få timer, det er muligt at behandle i. Derfor er det kun hver 10. patient, der i dag bliver behandlet med 

trombektomi. Men med donationen fra Hjerneskadeforeningen til Radiologisk Afdeling i Odense og de 

tilsvarende afdelinger i Århus og København bliver det nu muligt at uddanne så mange 

neuroradiologer, at der kan oprettes et døgnberedskab for trombektomi-behandling. Hver uge dør to til 

tre danskere efter at være blevet ramt af en blodprop i hjernen, eller de overlever med en svær 

hjerneskade, fordi sygehuset ikke er i stand til at udføre den akutte behandling med trombektomi.  

7) vip.tv2.dk (TV2 Vip) | 23.10.2009   | 57 ord | artikel-id: e1ba79c3 

 

 



Stolt Mary modtog million-donation 

En smuk kronprinsesse Mary gæstede Rigshospitalet, da hun på vegne af 
Hjerneskadeforeningen modtog en million-donation fra Remmens Fond. 

Prinsessen er protektor for Hjerneskadeforeningen, og var selvfølgelig inviteret til det store 

arrangement. Overlæge Niels Jacob Bartholdy, bestyrelsesformand Else Marie Remmen og direktør for 

Hjerneskadeforeningen Svend Erik Andresen var alle til stede den 20. oktober, hvor Mary på vegne af 

foreningen modtog million-donationen, der kan være med til at redde danskere fra døden eller svær 
hjerneskade.  

(Dette er et uddrag) 

8) BilledBladet.dk | 22.10.2009   | 70 ord | artikel-id: e1ba379b 

 

 

 

 

Mary i højt humør på Rigshospitalet 

Dejligt veloplagt kronprinsesse Mary smilede og vinkede ivrigt til de 

fremmødte ved Rigshopitalet. 

Humøret var helt i top da kronprinsesse Mary tirsdag gæstede Rigshospitalet i forbindelse med 

Hjerneskadeforeningen modtog en million-donation fra Remmens Fond. Som protektor for 

Hjerneskadeforeningen var kronprinsesse Mary inviteret til arrangementet og allerede ved ankomsten 

var det tydeligt, at Mary var særdeles veloplagt. Kronprinsesse Marys ansigt lyste op ved synet af de 

fremmødte og kronprinsessen vinkede ivrigt til folk omkring hende. Se billedserien med kronprinsesse 
Mary på Rigshospitalet her...  

(Dette er et uddrag) 

9) Nordjyske Stiftstidende Aalborg | 21.10.2009 | 3. sektion | Side 17 | 77 ord | artikel-id: e1b974f2 

 

 

BLODPROPPER:  
Fond redder støtte til hjerneskadede 

En gave på fem millioner kroner fra Remmens Fond til støtte til hjerneskadede falder på et tørt sted. 

To af de fem millioner kroner, som er doneret til Hjerneskadeforeningen, skal bruges til at uddanne 

flere læger i trombektomi, som er en relativ ny behandlingsmetode, hvor man med et tyndt kateter 

kan indfange blodproppen og trække den ud gennem blodbanen. I dag er der kun syv læger i hele 

Danmark, der er uddannet til at udføre behandlingen 

10) DR P4 Radioavisen 23.00 (resumé) | 20.10.2009   | 200 ord | artikel-id: e1b9a033 

 

 

For få læger til ny behandling af blodpropper 



Når en blodprop rammer, er den bedste behandling ikke altid til rådighed. En ny behandlingsmetode 

kan gavne mellem 200 og 300 patienter om året, men kun 7 læger kan udføre metoden, og det er 

langt fra nok til at sikre, at danskerne kan få behandlingen på alle tidspunkter af døgnet. Overlæge 

Niels Bartholdy fra Aarhus Universitetshospital, som kan udføre behandlingen, siger, at metoden kan 

redde liv eller mindske skader i hjernen. Hjerneskadeforeningen fik i dag overrakt et legat på otte 

millioner kroner i støtte, og fem millioner skal nu bruges til at uddanne flere læger i den nye 

behandlingsmetode 

11) DR P1 Radioavisen 17.00 (resumé) | 20.10.2009   | 400 ord | artikel-id: e1b96d5e 

 

 

Mere uddannet lægepersonel skal redde liv 

En ny behandlingsmetode imod hjerneblødninger kan gavne 200 - 300 patienter årligt, som bliver 

udsat for særligt store hjerneblødninger. Læger kan ved trombektomi-behandlingen indføre et særligt 

tyndt kateter i hjernen, som leder blodproppen ud igennem blodbanen, og dermed mindske den skade, 

hjernen bliver udsat for ved en hjerneblødning, fortæller Niels Bartholdy fra Aarhus 

Universitetshospital. Dog er kun syv læger i Danmark uddannet til at udføre behandlingen, og det er 

langt fra nok til at sikre behandling på alle tidspunkter af døgnet. Derfor er Hjerneskadeforeningen 

blevet tildelt otte millioner kroner i støtte fra et privat legat, hvoraf fem millioner skal sikrer, at 15 - 16 

flere læger bliver uddannet til at udføre behandlingen, fortæller direktør i Hjerneskadeforeningen 

Svend-Erik Andreasen. Det er nok til at sikre, at patienter kan blive behandlet på alle tider af døgnet.  

12) DR P4 Radioavisen 17.00 (resumé) | 20.10.2009   | 800 ord | artikel-id: e1b96abf 

 

Ny behandlingsmetode mod hjerneblødninger 

For at redde liv skal flere læger uddannes i en ny behandlingsmetode mod hjerneblødninger ved navn 

trombektomi. I dag modtog Hjerneskadeforeningen otte millioner kroner i støtte fra et privat legat, og 

pengene skal bruges til at uddanne læger i den nye metode. Hjerneskadeforeningens direktør, Svend 

Erik Andreasen, forklarer, at det nuværende beredskab er utilstrækkeligt, da blot syv læger på 

nuværende tidspunkt er uddannet i behandlingsmetoden, som indebærer, at blodproppen med et tyndt 

kateter trækkes ud gennem blodbanen. Bliver trombektomi landsdækkende, vil den gavne 200-300 

danskere om året.  

13) DR.dk | 20.10.2009   | 163 ord | artikel-id: e1b950fc 

 

 

Million-check til Hjerneskadeforeningen  

Million-donation vil redde danskere fra døden eller svær hjerneskade. 

Fem millioner kroner - det er beløbet på den check, som Hjerneskadeforeningen i dag modtager fra 

Remmens Fond. ... Fokus på bedre forebyggelseMed checken kan Hjerneskadeforeningen sikre, at 

lægerne bliver ordentligt uddannet. ... Derfor er vi utroligt taknemmelige for donationen, siger 

landsformanden for Hjerneskadeforeningen , Niels-Anton Svendsen. Kronprinsesse Mary modtog, som 
protektor for Hjerneskadeforeningen , donationen fra Remmens Fond på Rigshospitalet.  



(Dette er et uddrag) 

14)  Lokalavisen Frederiksberg | 22.10.2009 | 1. sektion | Side 28 | 216 ord | artikel-id: e1ba1ada 

 

 

Penge til HovedHuset  

Velgørenhed. Kronprinsesse Mary modtog tirsdag på vegne af 

Hjerneskadeforeningen tre millioner kroner til HovedHuset . 

Hjerneskadeforeningens projekt HovedHuset , på Borups Allé fik tirsdag en donation på tre millioner 

kroner fra Remmens Fond.  

Pengene falder på et tørt sted for mennesker, som rammes af en hjerneskade, overlades til sig selv, 

når hospitalsindlæggelse og genoptræning er overstået.  

Der er meget få tilbud, som er målrettet social og erhvervsrettet rehabilitering af hjerneskadede. For 

mange betyder hjerneskaden, at de tvinges ud i en voldsom omstillingsproces, der strækker sig over 
lang tid, hvor den enkelte skal genopbygge sin identitet og selvforståelse under helt nye betingelser.  

På trods af, at HovedHuset er et af de eneste tilbud i hovedstadsområdet, var stedet lukningstruet, da 
den nuværende finansiering udløber med udgangen af 2009.  

I Hjerneskadeforeningen glæder man sig over donationen: -HovedHusets arbejdsmetode er unik, og vi 

kæmper for en forankring af stedet i det offentlige system. Det er endnu ikke lykkedes, så det er med 

stor glæde og taknemmelighed, at vi kan fortsætte aktiviteterne det næste års tid i kraft af donationen 
fra Remmens Fond.  

-Forhåbentlig får vi en offentlig finansiering på plads, så donationen kan bruges til videre udvikling af 
Hoved- Huset, siger Svend-Erik Andreasen.  

Kronprinsesse Mary modtog som protektor for Hjerneskadeforeningen donationen fra Remmens Fond 

ved et arrangement på Rigshospitalet i tirsdags, hvor samme fond også uddeler fem millioner kroner til 
Hjerneskadeforeningen til uddannelse af speciallæger.  

 

15) Nordjyske Stiftstidende Himmerland | 24.10.2009 | 3. sektion | Side 21 | 259 ord | artikel-

id: e1bab5d1 

 

 

DONATION: Check til gavn for hjerneskadede 

Kronprinsesse Mary har på vegne af Hjerneskadeforeningen modtaget en donation på otte mio. kr. fra 

Remmens Fond. Donationen vil bl.a. redde mange danskere fra døden eller en svær hjerneskade i de 
kommende år.  

I dag går omkring 90 procent af de danskere, der kan reddes fra døden eller en svær hjerneskade efter 

en blodprop i hjernen, glip af den afgørende behandling, fordi der er mangel på specialuddannede 
læger.  



Men nu vil Hjerneskadeforeningen sikre uddannelse af lægerne. Det er muligt, efter at foreningen har 
modtaget en øremærket donation på fem mio. kr. fra Remmens Fond.  

Overrækkelsen skete ved et arrangement på Rigshospitalet, hvor Else-Marie Remmen, 

bestyrelsesformand for Remmens Fond, overrakte to checks på henholdsvis fem og tre mio. kr. til 

Hjerneskadeforeningens protektor, kronprinsesse Mary.  

Checken på fem mio. kr. er øremærket uddannelse af læger til at kunne foretage den såkaldte 

trombektomi-behandling. To-tre gange hver eneste uge dør en dansker efter at være blevet ramt af en 

blodprop i hjernen, eller overlever med en svær hjerneskade, fordi sygehuset ikke er i stand til at 

udføre akut behandling med trombektomi. På årsplan drejer det sig om 100-200 danskere.  

Trombektomi er en relativt ny behandlingsmetode, hvor man via et tyndt kateter kan indfange 

blodproppen og trække den ud gennem blodbanen. Behandlingen bruges i de tilfælde, hvor den 
medicinske behandlingsform ikke er tilstrækkelig.  

Remmens Fond donerede samtidig en check på tre mio. kr. som et sikkerhedsnet til 

Hjerneskadeforeningens rehabiliteringsprojekt Hovedhuset på Frederiksberg, som er støttet af 

Arbejdsmarkedsstyrelsen indtil årets udgang, men som fra 1. januar 2010 står uden finansiering.  

  

16) Dagbladet Ringsted | 20.10.2009 | 1. sektion | Side 5 | 286 ord | artikel-id: e1b95658 

 

 

Fond redder støtte til hjerneskadede 

Selvom 60.000 danskere lever med følgerne af en erhvervet hjerneskade, er 
der få målrettede tilbud om social og erhvervsrettet rehabilitering. 

DANMARK: En gave på fem millioner kroner fra Remmens Fond til støtte til hjerneskadede falder på et 

tørt sted.  

To af de fem millioner kroner, som er doneret til Hjerneskadeforeningen, skal bruges til at uddanne 

flere læger i trombektomi, som er en relativ ny behandlingsmetode, hvor man med et tyndt kateter 

kan indfange blodproppen og trække den ud gennem blodbanen. I dag er der kun syv læger i hele 

Danmark, der er uddannet til at udføre behandlingen.  

Selvom 60.000 danskere lever med følgerne af en erhvervet hjerneskade, er der meget få målrettede 

tilbud om social og erhvervsrettet rehabilitering. Ét af de få tilbud er Hjerneskadeforeningens projekt 
Hovedhuset , som modtager tre af de fem millioner kroner. Huset var ellers lukningstruet.  

-Der er en alvorlig mangel på tilbud, når hverdagen melder sig efter en hjerneskade. Rehabiliteringen 
har i mange år fokuseret på akut behandling og den umiddelbare genoptræning.  

I Hjerneskadeforeningen mener vi, at der både er en stor menneskelig og samfundsøkonomisk gevinst 

ved at sætte ind over for hverdagen, der følger efter, så hjerneskadede medborgere ikke efterlades i 
social isolation og på passiv forsørgelse, siger Svend-Erik Andreasen, direktør i Hjerneskadeforeningen.  

Derfor etablerede Hjerneskadeforeningen i 2006 » Hovedhuset « , som tilbyder voksne hjerneskadede 

et arbejdsfællesskab med social og erhvervsrettet rehabilitering. Målet er at støtte dem til et aktivt liv 
med meningsfuld beskæftigelse.  

Hovedhuset var imidlertid lukningstruet, da den nuværende finansiering udløber med årets udgang.  



-Hovedhusets arbejdsmetode er unik i Danmark, og vi kæmper for en forankring af stedet i det 

offentlige system. Det er derfor med stor glæde og taknemmelighed, at vi kan fortsætte aktiviteterne 

det næste års tid i kraft af donationen, siger Svend-Erik Andreasen.  

Pengegaven modtages i dag på Rigshospitalet af Hjerneskadeforeningens protektor, kronprinsesse 

Mary 

17) Dagbladet Køge/Roskilde | 20.10.2009 | 1. sektion | Side 5 | 286 ord | artikel-id: e1b953d9 

 

 

Fond redder støtte til hjerneskadede 

Selvom 60.000 danskere lever med følgerne af en erhvervet hjerneskade, er 

der få målrettede tilbud om social og erhvervsrettet rehabilitering. 

DANMARK: En gave på fem millioner kroner fra Remmens Fond til støtte til hjerneskadede falder på et 

tørt sted.  

To af de fem millioner kroner, som er doneret til Hjerneskadeforeningen, skal bruges til at uddanne 

flere læger i trombektomi, som er en relativ ny behandlingsmetode, hvor man med et tyndt kateter 

kan indfange blodproppen og trække den ud gennem blodbanen. I dag er der kun syv læger i hele 
Danmark, der er uddannet til at udføre behandlingen.  

Selvom 60.000 danskere lever med følgerne af en erhvervet hjerneskade, er der meget få målrettede 

tilbud om social og erhvervsrettet rehabilitering. Ét af de få tilbud er Hjerneskadeforeningens projekt 
Hovedhuset , som modtager tre af de fem millioner kroner. Huset var ellers lukningstruet.  

-Der er en alvorlig mangel på tilbud, når hverdagen melder sig efter en hjerneskade. Rehabiliteringen 

har i mange år fokuseret på akut behandling og den umiddelbare genoptræning.  

I Hjerneskadeforeningen mener vi, at der både er en stor menneskelig og samfundsøkonomisk gevinst 

ved at sætte ind over for hverdagen, der følger efter, så hjerneskadede medborgere ikke efterlades i 
social isolation og på passiv forsørgelse, siger Svend-Erik Andreasen, direktør i Hjerneskadeforeningen.  

Derfor etablerede Hjerneskadeforeningen i 2006 » Hovedhuset « , som tilbyder voksne hjerneskadede 

et arbejdsfællesskab med social og erhvervsrettet rehabilitering. Målet er at støtte dem til et aktivt liv 

med meningsfuld beskæftigelse.  

Hovedhuset var imidlertid lukningstruet, da den nuværende finansiering udløber med årets udgang.  

-Hovedhusets arbejdsmetode er unik i Danmark, og vi kæmper for en forankring af stedet i det 

offentlige system. Det er derfor med stor glæde og taknemmelighed, at vi kan fortsætte aktiviteterne 
det næste års tid i kraft af donationen, siger Svend-Erik Andreasen.  

Pengegaven modtages i dag på Rigshospitalet af Hjerneskadeforeningens protektor, kronprinsesse 

Mary 
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Fond redder støtte til hjerneskadede 

En gave på fem millioner kroner fra Remmens Fond til støtte til 
hjerneskadede falder på et tørt sted 

To af de fem millioner kroner, som er doneret til Hjerneskadeforeningen, skal bruges til at uddanne 

flere læger i trombektomi, som er en relativ ny behandlingsmetode, hvor man med et tyndt kateter 

kan indfange blodproppen og trække den ud gennem blodbanen.  
I dag er der kun syv læger i hele Danmark, der er uddannet til at udføre behandlingen.  

Selvom 60.000 danskere lever med følgerne af en erhvervet hjerneskade, er der meget få målrettede 

tilbud om social og erhvervsrettet rehabilitering. Ét af de få tilbud er Hjerneskadeforeningens projekt 
Hovedhuset, som modtager tre af de fem millioner kroner. Huset var ellers lukningstruet.  

-Der er en alvorlig mangel på tilbud, når hverdagen melder sig efter en hjerneskade.  

Rehabiliteringen har i mange år fokuseret på akut behandling og den umiddelbare genoptræning.  

I Hjerneskadeforeningen mener vi, at der både er en stor menneskelig og samfundsøkonomisk gevinst 

ved at sætte ind over for hverdagen, der følger efter, så hjerneskadede medborgere ikke efterlades i 
social isolation og på passiv forsørgelse, siger Svend-Erik Andreasen, direktør i Hjerneskadeforeningen.  

Derfor etablerede Hjerneskadeforeningen i 2006 »Hovedhuset «, som tilbyder voksne hjerneskadede et 

arbejdsfællesskab med social og erhvervsrettet rehabilitering.  

Målet er at støtte dem til et aktivt liv med meningsfuld beskæftigelse.  

Hovedhuset var imidlertid lukningstruet, da den nuværende finansiering udløber med årets udgang.  

-Hovedhusets arbejdsmetode er unik i Danmark, og vi kæmper for en forankring af stedet i det 

offentlige system.  

Det er derfor med stor glæde og taknemmelighed, at vi kan fortsætte aktiviteterne det næste års tid i 
kraft af donationen, siger Svend-Erik Andreasen.  

Pengegaven modtages i dag på Rigshospitalet af Hjerneskadeforeningens protektor, kronprinsesse 

Mary.  
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STØTTE 

På vegne af Hjerneskadeforeningen har foreningens protektor, kronprinsesse Mary, i dag modtaget en 
donation på fem mill. kr. fra Remmens Fond.  

To af de fem mill. kr. skal bruges til at uddanne flere læger i trombektomi, som er en relativ ny 

behandlingsmetode, hvor man med et tyndt kateter kan indfange blodproppen og trække den ud 

gennem blodbanen. I dag er der kun syv læger i hele Danmark, der er uddannet til at udføre 

behandlingen.  



De resterende tre mill. kr. går til Hjerneskadeforeningens projekt Hovedhuset . Selvom 60.000 

danskere lever med følgerne af en erhvervet hjerneskade, er der meget få målrettede tilbud om social 

og erhvervsrettet rehabilitering. Ét af tilbuddene er Hovedhuset, som var lukningstruet, så pengene 
falder på et tørt sted.  


